NINA RICCI


The house of Nina Ricci is a fashion house that was founded by Maria "Nina" Ricci and her son Robert in Paris in 1932. Nina Ricci designed gowns while Robert managed the business and finances. She worked with the fabrics directly on the mannequin to ensure they had shape once they were finished. Nina Ricci designs soon became known for the refined, romantic, always feminine feeling Maria adds to all of her collections.
In 1945, with the war over, designers were casting about for a way to revive the infatuation women had formerly had with haute couture, while raising money for war relief. Robert Ricci had an idea which Lucien Lelong, President of the Chambre, put into action. Over 150 mannequins from 40 Paris couturiers, including Balenciaga and Madame Gres, were dressed in the labels' best fashions and were placed in an exhibition held at the Louvre, in Paris. After a huge success in Paris it toured Europe and then the USA.
In 1946 Robert created his first fragrance, Coeur Jolie. In 1948 Robert came up with another fragrance, L'Air du Temps, the brand's most popular fragrance, which continues to be a top seller today.
By the early 50s Nina Ricci was nearing 70 and she slowly ceased to take an active role in design, choosing to just keep an eye on the house. Her son chose the new head designer in 1954, the Belgian Jules-Francois Crahay.
Crahay left Ricci in 1963 to go to Lanvin, and was immediately replaced by Gerard Pipart, who had worked at Balmain, Faith and Jean Patou prior to his new job. He continued to carry on the name of Ricci with beautiful and elegant dresses.
 After Maria Ricci's death in 1970, Crahay was appointed head of the house. Robert continued to excel in perfumery and business until his death in 1988.
Massimo Guissain's family purchased the house of Nina Ricci in 1998 from Crahay. Massimo Guissain worked as a designer, but Nathalie Gervais had been the chief designer for the house for several years. She presented her last collection in Fall 2001. In May 2002 American designer James Aguiar took over as chief designer and designed for the House of Ricci for two seasons.
Перевод.
Нина Ричи.

Дом Нины Ричи (Nina Ricci) – это Дом Мод, который был основан Марией «Ниной» Ричи и ее сыном Робертом в Париже в 1932 году. Нина Ричи занималась разработкой женских платьев, в то время как Роберт управлял бизнесом и финансами. Она драпировала ткани прямо на манекенах, чтобы они были в форме к концу работы. Модели  Нины Ричи стали известны благодаря своей утонченности, романтичности и чувству женственности, которые были присущи самой Марии и нашли воплощение во всех ее коллекциях.
В 1945 году, с окончанием войны, дизайнеры начали обдумывать пути возрождения прежней женской страсти к модной и дорогой одежде, чтобы также  собрать средства для оказания послевоенной помощи. Роберт Ричи разработал план, который воплотил  председатель палаты Люсьен Лилонг (Lucien Lelong). Более 150 манекенов из 40 пригородов Парижа, которые были одеты в лучшие модные марки, включая Баленсияго (Balenciaga) и Мадам Грас (Madame Gres) были представлены на выставке в Лувре. После огромного успеха в Париже, выставка была представлена и в других городах Европы, а затем в США.

 В 1946 году Роберт создает свои первые духи Coeur Jolie, а двумя годами позже в 1948  L'Air du Temps, которые и сейчас одни из наиболее востребованных среди покупателей.

В начале 50-х Нине Ричи близится к 70 и она прекращает принимать активное участие в моделировании, предпочитая просто следить за домом. В 1954 году ее сын выбирает нового главного дизайнера – бельгийца Жюль-Франсуа Крайе (Jules-Francois Crahay).
Крайе оставляет Ричи в 1963 году и уходит к Ланвен (Lanvin). На его место назначают Жерарда Пипарта (Gerard Pipart), который уже работал с Бальменом (Balmain), Фатхом (Faith) и Жаном Рату (Jean Patou). Он продолжает работать под маркой Ричи, создавая прекрасные и элегантные платья.
 После смерти Марии Ричи в 1970 году, Крайе был назначен главой Дома Мод. Роберт продолжает заниматься бизнесом и держит превосходство в парфюмерном деле вплоть до своей смерти в 1988 году

В 1998 году семья Массимо Гуиссан (Massimo Guissain) купила Дом Нины Ричи у Крайе, где Массимо  работал дизайнером, а  главным конструктором Дома на протяжении несколько лет оставалась Натали Жерве (Nathalie Gervais) . Ее последняя коллекция была представлена  осенью 2001 года. В мае 2002 года американский дизайнер Джеймс Агуяр (James Aguiar) получает должность главного дизайнера и работает под маркой Нина Ричи два сезона.

